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Farkas~ág,;-
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Készült: Tordas Község Képviselőtestületének1992.május
8-án megtartott ülés éről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Báhidszki Balázs,Farkas János,Halenár Károly,
Kunsági László, Májer Jenőné, Szemerei János, Varga
Károlyné, Vasvári Pál ké9viselők,

Márki Ferenc jegyző,

Hanák Zsolt és dr.Hudy Zoltán vállalkozók,
dr. Pápai Péter állatorvos
Hegedüs István müszaki előadó

Bálint István helyi vizmü kezelője

Igazoltan távol: Zémann Géza képviselő

Farkas János polgármester üdvözölte a megjelenteket. Megálla
pitotta, hogy az ülés határozatképes, javaslatot tett a napirel
di pontokra.

Napirend:
1./ Ipartelepités

Előadó: Farkas János polgármester
2./ Helyi közkutak kiváltásának lehetőségei.

Előadó: lvIárki Ferenc jegyző

3./ Bejelentásek,javaslatok

A képviselőtestület a napirendekre tett javaslatot egyhangulag

elfogadta.

1./ Napirend tárgyalása

l.a./ Ipartelepités

Farkas János polgármester a napirend elővezetéseként előadja,

hogy e témában az előző ülésen má~ tárgyalt, de különböző nyi
tott kérdések miatt a döntését elnapolta.
Most ujabb kiegészitő anyaggal - jegyzőkönyv melléklet e - meg
jelent az ipartelepitést végző vállalkozó.
Kérdezi a jelenlévő vállalkozóktól kiegészi tést kiván.Dal, e
tenni az irás os anyagjukhoz ?
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Dr.Hudy Zoltán kiegészLltésként elmondja, hogy csak olyan te~

vékenységet kiván.r:tal' folytatni, amely találkozik a település
akaratával. Kérik a terület átminősitéséhez a testület dönté~

sét.
Hanák Zsolt - ismerteti az állattartás és vágóhid kérdésében
felvetődött zárt rendszer jellemzőit. Elmondja, hogy elsősor

ban élelmiszerüzem, élelmiszerfeldolgozó üzemet kibánnak te
lepiteni, és nem bábolnai méretü csirkenevelőre kell gondolni.
Dr. Pápai Péter állatorvos ~ váleményezte a vállalkozók el
képzelését állategészségügyi szempontból. Megállapitota, hogy
az elképzelésben szereplő üzemegységekhez a jelzett 1,7 ha te
rület kicsi, az elképzelés szakmailag megalapozatlan. Vagy
állattartás, de az is kétséges a védőtávolságok miatt, vagy má
jellegü üzem. Az elképzelésben szereplő üzemlánc kivitelezhete
len ezen a területen.

Hegcdüs István müszaki ügyintéző - az átminősitésnek különöseb
akadálya nincs, annál több viszont az elképzelt üzemekkel.
Sem az állattartáshoz, sem a vágóhidhoz e területen ~~ előirt

védőtávolságoz megtartani nem lehet.

Halenár K~roly - a testület engedélyének későbbi vonzatátv~em

tudjuk felmérni. Most engedünk, de a későbbiekben minden olyan
döntés kicsuszhat a kezünkből, amellyel a község védelmét szol
gálhatnánk.
Zajos, büzös tevékenységre l,özbetlenül a lakóházak mellett nin

szükség-
Szemerei János - fél attól, hogy az ipari övezet kinövi az i~é

nyelt területet és tovább terjeszkedik. Minderre a falunak
nincs szüksége. Zajos,büzös üzemre nincs szükség.
Kunsági László - van e más terület, ahol a vállalkozói erede
ti elképzelésüket megvalósithatnák ?
Állattartásra vmL lehetőség Erdőmajorban , ami a falutól 3 km
van,ott az állattartás senkit nem zavar.

Hanák Zsolt - válaszábmL elmonta, hogy a jegyzővel a kezdet ke
detén egyeztették a területeket. Erre a célra ez a legjobb ter
let, ezzel a község egyik szemetes területe is eltünik. E terü

let más célra nem való.
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Farkas János polgármester összefoglalójában elmondta, hogya
község jól járhat egy üzem felépitésével,amely munkalehetősé

get is biztosHhat p adószempontjából is bevételt jelenthet.
Más ol&altól nézve azonban minden áron nincs szükség olyan
munkahelyre, amely a község értékét csökkenti. A terület és
környéke nem engedi meg a zajos, büzös üzemek telepitését.
Javasolja a képviselőtestületnek döntsön az ipartelepités mel
lett, a felhozott korlátozásokkal egyetemben.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület névszerinti sza
vasáamal, Szemerei János tartózkodása mellett az alábbi határo.
zatot hozta:

24/l992.tv.S./ sz.határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi
0146 hrsz-ú erdő müvelési ágú külterületi
ingatlan átminősitéséhez hozzájárul, azt
ipartelepitésre kijelöli.
A kijelölés feltétele: e területen zajos,
büzös és az emberi környezetre veszélyes
tevékenység~ folytatására alkalmas ipari
létesitmény nem épithető.

l.b./ Helyi közkutak kiváltásának lehetőségei

l'!!árki Ferenc jegyző szóbeli előterjesztésében elmondta, hogya
vizmü hálózati veszteségének csökkentésére a vizdijak fogyasz
tásnak megfelelő fizetésére is tekintettel szükséges volna a
község 22 db közkútjai számának további csökkentése.
Ennek egyik legjobb módja, hogy a még be nem kötött lakások
bekötését kellene szorgalmazni úgy, hogy az idős személyek ré
szere a bekötési költségek átvállalása volna szükséges, mig
azok részére,akik anyagilag megtehetik a bekötést,szorgalmani
kell egy éven belüli bekötésüket.
Ezzel a közkutak számát csökkenteni lehetne, de csak egy bizo
nyos határig. Nem vo~na jó, ha az utcán sétáló emberek, erre
tévedt idegenek ne tudnának vizet inni. Ezért ha erre müszaki

lehetőség volna a közkutak egy részét ivókutakra kellene kicse.
rélni. Ennek költségét is az önkormányzatnak kellene vállalni.
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Szükséges a közkutak lecserélése azért is, mert az emberi
hanyagság, tudatlanság szinhelyei / trágyás,szem.yezett
csizmák, gépkocsik mosása, permetezőszerek kereverése stb./
Szükséges tudni azt is, hogya zártJ,ertekbe mennyi vizet
szállitanak ki, ezt pedig csak mért kmtakkal oldható meg.
Mindezek előkészítése és elvégzése véleményem szerint tovább
fokozhatná a település kulturáltságát.

A vizmü helyiddolgozóival készittetett egy kimutatást kik azok
akik még nem kötöttek rá a vizmüre. Ezek száma kimutatásuk
alapján kevés, mindössze 15. Ez azonban igy rossz, ennél jóval
többen vannak.

Hozzászólások:

Bálint István a hel;l'i vizmp. dolgozója elmondja, hogy ők válla:
ják az idős személyeknél a vizbekötés ingyenes elvégzését, csu.
pán az anyagköltséget kell megfizetni. Ezt pedig vállalhatná al
önkormányzat. Ez az összeg 5-7 ezer forint bekötésenként.

Szemerei János - egyetért az idős személyek ilyen mértékü tá
mogatásával.
Varga Károlyné - pontosabban fel kell mérni kik nincsenek rá
kötve a vizmüre, mert a leadott lista pontatlan. Javasolja az
előterjesztésben foglaltak ütemezését és elvégzését.

Halenár Károly - ha a pontos lista meg van, tárgyalj uk ujra a
támogatandó személyek körét. A javaslattal egyetért.
Kunsági László - meg kell keresni annak a módját, hogya zárt
kerti vizfogyasztók hogyan kapjanak mért vizet.

Farkas János - a felvetődött problémák megoldásának el5készi
tésig, a testület értsen egyet a témakör előkéSZitésével és
az elvégzendő murlliával, a folyamatosság biztositásával.

Több hozzászólás nem volt a polgármester javaslatát a testü
let egyhangulag elfogadta.

2./ Bejelentések

Márki Ferenc jegyző ismertette Ispán László és neje, valamint
Kovács Attila és neje tordasi lakosok,fiatal házasok első lakás
hoz~utók támogatási kéreImét.

Elmondta, hogy mindkét fiatal házaspár az önkormányzat rendele
tében foglaltaknak megfelel,javasolja támogatásukat.
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Tekintettel arra, hogy a költségvetésben ez évben biztositott
keret 400.000 Ft, ésémég várható kérelem ez évben, javasolja
az 1991.évi támogatási szintet - 100.000 Ft - megállapitani.

Hozzászólás nem volt a kéDviselőtestület a javaslatot egyhan
gulag elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

2~/1992./v.8.1 sz.határozat

Tordas község Képviselőtestülete a lakásc!
lú támogatásról szóló rendelete III.fejezE
alapján:
1.1 Ispán László és neje Tordas,Somogyi B,

u. 41 sz és
2.1 Kovács Attila és neje Tordas,Szabadsáé

út 32 sz.
alatti ifjú házasok részére lOQ.ooo-loo.oc
~t egyszeri vissza nem téritendő támogatás
nyújt.
A támogatottak értesitéséről és az összeg
OTP számlára való utalásáról a jegyző gon
doskodjék.
Határidő: 1992.május 30.

Kunsági László - "Eiskáloz" közterületének rendezése,árol(ásás,
parkositás esedékessé vált, miután a közterületről a törlemék
eltakaritásr a került.
Szemerei János - Milichovszki Géza háza háta mögötti közben
a megigért kikövezett árok évek óta nem került elkészitésre.
A tulajdonos ezt s6rlemezi, a házáról lefolyó viz nem tud
elfolyni. Meg kellene csináltatni.

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy ugyan a p~nzügyi

tervben erre j(öltség nem került tervezésre, a munkákat felmé
reti és ha erre lehetőség van a munkát elvégeztet jük.
A felmérésről a testületet a következő ülésen tájékoztatja.

Szemerei János kérdezi, hogya testületnek milyen elképzelése
van az evangélikus egyházi ingatlan visszaadására? Tájékoztatá·
sul elmondja, hogy az egyház$község már megtárgyalta a volt
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iskola és tanitói lakás átadás ának kérdését. Az Evangélikus
Egyház országosan visszaieényelte a volt egyházi ingatlano
kat, igy a tordasi ingatlant is. Egy tárgyalás már volt az
Önkormányzat képviselőjével-a jegyzővel- amelyen az esperes
is részt vett. Konkrét megállapodás nem született.

E témában heves vita robbant ki a miért, minek és milyen célrE
memmyiért és milyen forrásból kérdéskörben.

Eárki Ferenc j egyző elmondta, hogy a megállapodás llLlapján
30 nap hosszabbitást kért a minisztériumtól. A könyvtár és
két tanterem kiváltási lehetősége, az udvar megosztasának
lehetőségei még kidolgozatlanok. Mindezek ellenére kompromisz
szumos javaslatai vannak amelynek kidolgozása után az egyházi
szerveket felkeresi.

A testület a megállapodások végleges megkötését magának tart
ja fe~n, de megbizza a jegyzőt a további tárgyalások lefolytat
sára.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezett
nek nYilvánitotta.

kmf.

Márki J!'erenc
jegyző

'-:- ~ ~.
~ ~',,---,
Farkas Já s
polgármester


